
Protokół Nr IIV16
z XXI sesji Rady Gminy Wąpielsk

odbytej w dniu 30 marca 2016 roku w godzinach 11:00- 14:17
w Sali Narad Urzędu Gminy w Wąpielsku

obradom przewodniczył Tomasz Czajkowski - Przewodniczący Rady Gminy Wąpielsk.

W Sesji udział brało 14 radnych. Lista obecności stanowi załącznik rrr 1 do protokołu.
W Sesji brali udział: Wójt Gminy _ Dariusz Górski, Seketarz Gminy _ Agnieszka Matyjasik,
skarbnik Gminy - Jolanta Rzeszot, Radny Powiatu - Piotr czamecki, Kierownik Gminnej
Biblioteki Publicznej Teresa DzierŻyńska, Kierownik Gminnego ośrodka Pomocy Społecznej
Jolanta Szczepańska, p.o. Kierownik Zespołu Administracyjnego Szkół _ Magdalena Zanięcka,
sołlysi wsi _ listy obecności stanowią załącznik nr 2 do protokołu.

Ad. 1.

Otwarcie obrad.

Tomasz Czajkowski Przewodniczący Rady otworzył obrady XXI Sesji Rady Gminy. Powitał
Skarbnika Gminy, Radnego Powiatu, Kierowników jednostek organizacyj nych' Radnych Gminy,
SoĘsów.
Przewodniczący stwierdził, Żę na 15 radnych ustawowego składu Rady Gminy, zgodnie z listą
obecności w obradach uczestniczy 14 radnych, wobec czego istnieje wymagane quorum do
podejmowarria prawomocnych uchwał.

Ad.2.
Przyjęcie porządku obrad.

Porządek obrad sesji radni otrzymali wraz z materiałeimi do poszczególnych purktów obrad.
Tomasz Czajkowski Przewodniczący Rady zap1tał, czy Radni chcieliby wnieść uwagi bądŹ
propozycje do przedstawionego porządku obrad. Uwag nie było.
Przewodniczący poinfonnował, że dochodzą jeszcze dwie uchwały dotyczące przyznania pomocy
finansowej Policji i WTZ,'Nadzieja'' oraz dodatkowe trzy uchwały, które powinny byó ujęte na
dzisiejszej sesji, tj. :

- uchwała w sprawie wyraŻenla zgodny na udzielenie pomocy finansowej Komendzie
Powiatowej Policji w R1pinie na dofinansowanie kosztów zakupu samochodu osobowo _
terenowego w wersji omakowanej.

- uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Ligii Kobiet
Polskich oddział Woj ewódzki w Bydgoszczy na dofinansowanie zakupu samochodu do
transportu osób niepełnosprawnych dla Warsztatów Terapii Zajęciowej ,,Nadzieja'' w
Rypinie w ramach wspierania osób niepełnosprawnych.

- uchwała w sprawie zamiaru utworzenia Zespofu Szkolno _ Przedszkolnego w Radzikach
DuĄch.

- Uchwała w sprawie ustalenie kry.teriów rekutacj i do przedszkoli, oddziałów
przedszkolnych, szkół podstawowych i gimnazj alnych, dla których Gmina Wąpielsk jest
organem prowadząc1łn.

- uchwała w sprawie ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli okeślania grarric ich
obwodów.

Przewodniczący zaproponował również zmianę porządku obrad, tj. najpierw przedstał.ienie
sprawozdań z realizacjt zadań za 2015 r (puŃt 1 i zaproszenia na sesję), a następnie przej ście do
kolejnych punktów porządku obrad. Pozwoli to pracownikom, kłótzy mają przedstawiaó
sprawozdanie wcześniej wrócić do pracy.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad ze zmianami. Udział w głosowaniu



wzięło i4 radnych. W wyniku głosowania został jednogłośnie przyjęty następujący porządek obrad:
Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Przedstawienie porządku obrad.
Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Gminy Wąpielsk z dniaO7.O3'2016 r.
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budŻetową Gminy Wąpielsk na rok 2016
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Wąpielsk nalata 20l'6-2026.

5. Podjęcie uchv/ały uchylającej uchwałę w sprawie przedł1JŻenla czasu
obowiąz1rłania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i
zbiorowego odprowadzania ścieków.

6. Podjęcie uchwały w sprawie Zatwieldzenia talyf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę
z wodociągu gminnego i zbiorowe odprowadzanie ścieków do kanalizacji
gmimej.

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenja Programu opieki nad zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bęzdomności zwieŹąt na telenie Gminy Wąpielsk
na 2016 rok.

8. Podjęcie uchwały zmieniaj ącej uchwałę r.rX/37l1'5 Rady Gminy Wąpielsk z dnia
26 maja 2015 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Wąpielsk na lata
2075 - 2025 .

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwa}ę ff xL/I85/14 Rady Gminy Wąpielsk z
dnia 9 września 2014 r. w sprawie przyjęcia GmirLrrej Strategii Rozwiąz1łvania
Problemów Społecznych w Gminie Wąpielsk na lata 2014 - 2020'

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyra]Żenia zgodny na udzielenie pomocy finansowej
Komendzię Powiatowej Policji w Rypinie na dofinansowanie kosŻów zakupu
samochodu osobowo - terenowego w wersji oznakowanej.

1 1. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji
ce1owej dla Ligii Kobiet Polskich oddział Woj ewódzki w Bydgoszczy na
dofinansowanie zakupu samochodu do transporhr osób niepełnosprawnych dla
WarsŻatów Terapii Zajęciowej ,fadzieja'' w R1'pinie w ramach wspierania osób
niepełnosprawnych.

12. Podjęcie uchwĄ w sprawie zamiaru utworzenia Zespofu Szkolno _
Przedszkolnego w Radzikach DuŻych.

13' Podjęcie uchwały w sprawie ustalenie kyteriów rekrutacji do przedszkoli,
oddziałów plzedszkolnych, szkół podstawowych i gimnazj alnych, dla których
Gmina Wąpielsk jest organem prowadzącym'

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli
określania granic ich obwodów.

15' Sprawozdani a z real:r'acji zadań za 2015 r.:

a) Zespół Administracyjny Szkół w Wąpielsku,
b) Gminna Biblioteka Publiczna z siedzibą w Radzikach Duzych,
c) Gminny ośrodek Pomocy Społecmej w Wąpielsku,
d) Samorządowy Zakład Budżetowy w Wąpielsku.

16. Sprawozdania i informacj e:

a) Wójta Gminy o pracy w okesie między sesjami,
b) Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w oklesie

między sesjami,
c) odcz1.tanie pism, które wpłynęły do Rady Gminy Wąpielsk.

17. Interpelacje i zapy.tania radnych.
18. Wolne wnioski i informacje.
19. Zamknięcie sesji.

1.

2.
3.

4.



Ad.3
Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by protokół, który został wyłoŻonym Radnym do
zapoznatia został odcą'tany. Milena Przybyła (protokolant) odcz3lała protokół z XX sesji Rady
Gminy Wąpielsk. Przewodniczący zap'ł'ał, czy Radni wnoszą uwagi do protokofu? Uwag nie było.
Przewodntczący poprosił Radnego Powiatu Piotra Czameckiego o odniesienie się do zapisu w
protokole, Że w kwestii budowy drogi powiatowej Wąpielsk_Plebanka Został \ryprowa dzony przez
Starost]i/o Powiatowe w błąd. Radny Powiatu odniósł się do zapisu, powiedział, Że w takim razie
Rada Powiafu i Sta:ostwo nie robią nic tylko wprowadzaj ą go w błąd.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zarządztł głosowanie nad przyjęciem protokołu z )o( sesji
Rady Gminy Wąpielsk.
Nad przyjęciem protokołu z )o( sesji Rady Gminy Wąpielsk głosowało 14 radnych, jednogłośnie
został pnyjęty.

AdJó
Sprawozdania z realizacji zad'ań za 2015 r.

Przewodniczący powiedział, że Rada Gminy przyjmuje sprawozdania od kierowników jednostek
organizacyjnych.
Radny Henryk Szteler powiedział' Że nie mamy kierownik a z ZakJadzie Administracyjnym Szkół
oraz w Samorządowym Zakładzie Budżetowym. Poprosił również Wójta Gminy o wyjaśnienie tej
kwestii.
Wójt odpowiedział, że rue ma obowiązku przyjmowania sprawozdań od kierowników jednostek.
Radny Herrryk Szteler powiedział, że sprawozdania powinny być składane przez kierorłników
jednostek i tylko od nich Rada może je przyjąć.
Przewodniczący zap}tał Radnych ' czy są za przyjęciem sprawozdań od kierowników? Zap7Ąał
równieŻ Radnego Henryka Sztelera czyjest to wniosek formalny?
Radny odpowiedział, że tak.
Przewodniczący zarządził głosowanie w tej kwestii.
Wójt poprosił o głos.
Przewodniczący nię udzielił głosu Wójtowi.
Za ptzyjęciem sprawozdań od kierowników jednostek było 8 radnych, 1 przeciw, 5 wstrzymało się.
Większością głosów wniosek został przyjęĘ.
Wójt powiedział, Że nie ma wymogu składania sprawozdań przez kierowników jednostek.
Zaznaczył także moŻe wyznaczyć w Ęrn celu pracownika. Powiedział również, że w Zakładzie
Administracyjnym Szkół powołano p.o. kierownika, rolę tę pełni Magdalena Zaniecka.
Radni zap1.tali kiedy została powołana?
Wójt odpowiedzial. że wczoraj.
Przewodniczący powiedział, Że zgodnie z głosowaniem Rada przyjmie sprawozdarria tylko od
Kierownika Gminnej Biblioteki Pubiicznej oraz Kierownika Gminnego ośrodka Pomocy
Społecznej.

a) Zespół Administracyjny Szkół w Wąpielsku

Przewodniczący pominął punkt dot. sprawozdania kierownika Zakładu Administracyjnego Szkół w
Wąpielsku.

b) Gminna Biblioteka Publiczna z siedzibą w Radzikach Dużych

Przewodniczący poprosił Panią Teresę DzierŻyńską o przedstawienie sprawozdania z red.izacji
zadan za20l5r. przez Gmtrlrlą Bibliotekę Publiczną z siedzibą w Radzikach Duzych.



Pani Kierownik plzedstawiła sprawozdanie, które stanowi załączlik rrr 3 <1o protokołu.
Przewodniczący zap1Ąał czy są p}'tania? P}tań nie zgłoszono' Przewodniczący podziękował Pani
DzierŻyńskiej '

c) Gminny ośrodek Pomocy Społecznej w Wąpielsku

Przewodniczący poprosił Panią Jolantę Szczepńską o pzedstawienie sprawozdania z red.izaĄi
zadań za20L5r przez Gminrry ośrodek Pomocy Społecznej.
Pani Kięrownik przedstawiła sprawozdanie, które stanowi załącznik nr 4 do protokofu.
Przewodniczący zap',tał czy są pfania?
Radny Adam Jabłoński zap7ĄŃ co z konkursem na 500+?
Pani Kierownik odpowiedziałą Że nabór został odwołany z uwagi na zmiany organizacyjne w
jednostce.
Radny Henryk Szteler zapytał, lr1o będzie zajmował się tym działaniem?
Pani Kierownik odpowiedziała, Że zadanie to będą realizowali pracownicy GoPS-u oraz pracownik
przesunięty z Urzędu Gminy.
Radni zapy.tali, o ile wzrosła liczba rodzin korzystających z pomocy GoPS_u?
Pani Kierownik odpowiedziała, Żę ljczba rodzin korzystających z pomocy jest wyższa ńŻ w latach
poprzednich. Wyjaśniła, że coTaz więcej osób traci pracę, wraca z zagrasicy i nie potrafl znaleŹć
zatrudnienia.
Radny Henryk Szteler zapyał ile osób pracowało w GoPS_ie jak Pani Kierownik zaczynała pracę,
a i1e pracuj e obecnie?
Pani Kierorvnik odpowiedziała, że obecnie jest ona, księgowa, 2 pracowników socjalnych, 1 osoba
od zasiłków oraz 2 osoby na StaŻu. Jak zaczynała pracę zatrudnione były 4 osoby. Zaznaczyła
równieŻ, że przed podjęciem przez nią pracy 2 osoby zdęyĘ przejść na emer}turę.
Przewodniczący podziękował Pani Kierownik.

d) Samorządoły Zakład Budżetowy w Wąpielsku

Przewodniczący Rady Gminy pominął ten punkt'

Radna Danuta Duda powiedział, Że jej zdaniem Zespół Administracyjny Szkół powinien
przedstawió sprawozdanie bo posiada kierownika.
Przewodniczący powiedział, że taka jest wola większości radnych' a sprawozdania, które rada
mogła przyjąć. zostały przedstawione.

Ad. 4.5
Podjęcie uchwaĘ zmieniającej uchrvałę budżetową Gminy Wąpielsk na rok 20l6.
Podjęcie uchwaty zmieniającej uchwalę w sprawie zmiany Wielotetniej Prognory Finansowej
Gminy Wąpielsk na lata 2016-2026.

Wyj aśnienia w sprawie zmian budżetowych ujętych w projekcie ww. uchwały przedstawiła
Skarbnik Gminy.
Pani Skarbnik poinformowała, że defic1.t nię zmięnił się' a zmiany budżetowę wynikaj ą ze
zwiększenia przychodów dla gminy. ZosIała przekazana promesa z Wojewódzkiego Funduszu
ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej na sadzenie drzew w wysokości 9 600 zł. otrzymano
także dotacj e celowe z budżetu państwa na zakup um wyborczych w kwocie 5 7Ż0 zł. Zwiększyło
się dofinansowanie dla GoPS-u. Wzrosło takŻe dofinansowanie dla Urzędu Stanu Cywilnego o
23 800 zł z t1'tułu dotacji celowej z budŻetu państwa. Pozostałe przesrrnięcia występują tylko w
paragrafach.
Za przyjęciem uchwał głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.



Uchwała nr XXI192/I6 Rady Gminy Wąpielsk rv sprawie zmiany uchwaĘ budżetowej Gminy
Wąpielsk na rok 2016 Nr XVIII/77/15 Rady Gminy Wąpielsk z dnia 29 grudnia 2015 roku z
późniejszymi zmianami zostaIa podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr XXI/93/16 Rady Gminy Wąpie|sk w sprawie zmiany uchwaĘ Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Wąpielsk na lata 2016 _2026 została podjęta jednogłośnie.

Ad.6
Podjęcie uchwaĘ uchy|ającej uchwa|ę lv sprawie przedluźenia czasu otlowiązywania
doĘchczasorvych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania
ścieków.

Przerł'odniczący poinformował, że podjęta uchwała musi zostać uchylona, ponięwaŻ pozostawiając
opłaĘ na tym Samym poziomie nie możemy przedłlzać ich raz kolejny. Koniczne jest podjęcie
nowej uchwaĘ Zaznacrr,ł lakże, że jest to wynikiem braku kierownika Samorządowego Zakładu
BudŻetowego.
Treść uchwały Rady Gminy Wąpielsk uchylaj ącej uchwałę w sprawie przedłuŻenia czastt
obowiąz1'łvania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenta w wodę i zbiorowego
odprowadzania ścieków przedstawił Przewodniczący Rady Gminy.
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.
Uchwala nr XXI/9'll16 Rady Gminy Wąpielsk uchylająca uchwalę w sprawie przedłużenia
czasu obowiązywania doĘchczasołych taryf dla zbiorowego zaopatlzenia w wodę i
zbiorowego odprowadzania ścieków została podjęta jednogłośnie'

Ad.7
Podjęcie uchwaĘ w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę z
wodociągu gminnego i zbiorowe odprowadzanie ścieków do kanalizacji gminnej.

Treśó uchwĄ Rady Gminy Wąpielsk w sprawie zatrł'ierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w
wodę z wodociągu gminnego i zbiorowe odprowadzanie ścieków do kanalizacji gmirurej
przedstawił Przewodniczący Rady Gminy.
Za przyjęciem lchwaĘ głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.
Uchwała nr XXI/95/16 Rady Gminy Wąpielsk w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe
zaopatrzenie w wodę z wodociągu gminnego i zbiorowe odprowadzanie ścieków do
kanalżacji gminnej zostala podjęta jednogłośnie.
Radny Henryk Szteler zap1.tał czy odcz3Ą licznjków zuzycia wody będzie
pory co dwa miesiące?

odb1"wał się jak do tej

Wójt odpowiedział' że nie została wprowadzona w t}m zakesi e żadna zmianą ostatnie
przesunięcia były zr,viązane m'in. z a:warią sprzętu do odczytu zuŻycia wody.

Ad.8
Podjęcie uchwaĘ w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wąpielsk na 2016 rok.

Przewodniczący zwrócił się z prośbą o poproszenie Pana Patryka Łaszewskiego celem
przedstawienia problemu opieki nad zwierzętami bezdomn)łni na terenie Gminy WąpieIsk.
Pan Patryk Łaszewski przedstawił w/w problem, powiedział, Że kuŻda gmina musi mieÓ podpisaną
rrmowę Ze schroniskiem. obecnie Gmina Wąpielsk posiada umowę ze schroniskiem w ostrowitem,
zaznaczył tŃ:Że, Że jest to schronisko pr}łvatne, a miesięczny koszt utrzymania psów w tym
scfuonisku wynosi 1 400 zł. Zaznaczył takz'e, że psy faltycznie znaj dują się w schronisku.
Właścicielka schroniska jest jedyną osobą, która zajmuje się zwierzętami, a samo schronisko jest
nastawione głównie na zysk. Nadmienił także, żę adopcja zwierząt jest utrudniona i odbyłva się
tylko w piątki.



Pan Patryk Łaszęwski powiedział równieŻ, Że sami nie możemy zabrać psórł,, bo musielibyśmy
mieć umowę z irurym sclrroniskiem, a takiej nie mamy. Gmina ma jedynie podpisane porozumienie
ze schroniskięm w Brodnicy. Zaznaczył również, że schronisko w Brodnicy nie podpisuje umów z
gminami spoza powiatu brodnickiego, bo musi zapewnić miejsca dla zwierząt ze ś*oj"go t.."nu.
Pan Patryk Łaszewski powiedział, Że w Programie opieki nad zwierzętarni bezdońymi oraz
zapobiegania bezdomności zwietząt na terenie Gminy Wąpielsk na 2016 rok została ujęta kwestia
Zawartego porozumienia ze schroniskiem w Brodnicy. Zazlaczył także, Że kontakiował się z
pracownikami innych samorządów i w innych gminach teŻ są Zawartę porozumienia. Musimy
poczekaó na dalsze decyzje w tej sprawie.
Pan Patryk Łaszewski zaznaczył Ial<Że, Że były plany budowy schroniska powiatowego, ale ze
rłzględu na wysokie kosay projekt nie został zrea7izowany. Nadmienił takze, źe odławiaipsy moze
tylko schronisko.
Radna Danuta Duda zap1Ąała czy musimy zapłacić za podpisanie umowy?
Pan Patryk Łaszewski odpowiedział, że za utrzymanle miejsca Gmina musi zapłacić 6 0O0 zł za
rok. Poinformował równieŻ, że zaŻ015 rok była to kwota 30 000 zł.
Przewodniczący podziękował Panu Patrykowi Łaszewskiemu za przedstawienie zagadnienia' a
następnię przedstawił treśó uchwały w sprawie okeślenia Programu opieki nad źwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt naterenie Gminy Wąpielsk na 2016 rok.
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych i wstrzyńujących się nie
było.
Uchwała nr XXI/96/16 Rady Gminy Wąpielsk w sprawie okreś|enia Programu opieki nad
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomnoś ci zwierząt na terenie Gminy
Wąpielsk na 2016 rok. została podjęta jednoglośnie.
Radny Stanisław Wiecławski zapylał, czy Gmina ma podpisaną umowę na duŻe zwierzęI'a.
Pan Patryk Łaszewski odpowiedział, Żę tak, Gmina ma podpisaną umowę z
Panem Romanem Melerskim. Zaznaczył ta!źe, że jest to umowa bezpłatn a.

Ad. 9

Podjęcie uchwaĘ zmieniającej uchwałę nr X/37/15 Rady Gminy Wąpielsk z dnia
26 majl2015 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozrvoju Gminy Wąpielsk na lat;2015 - 2025.

Przewodniczący poprosił Seketarz Gminy o przedstawienie proponowanych znian'
Sekretarz Gminy Agnieszka MaĘjasik przedstawiła potrzebę wprowadzenie zmian w sfuategii
Rozwoju Gminy Wąpielsk na lata 2015 - ŻO25. Zaznaczyła, że w strategii nie wszystkie cele
operacyjne były precyzyjnie sfotmułowane, lłprowadzono także prawidłową punktacj ę.
Sekretarz Gminy zwróciła także uwagę, że Gmina przystąpiła do prac nad opracowaniem
Gmimego Programu Rewitalizacji, który musi wynikać ze Strategii Rozwoju Gminy Wąpielsk,
stąd potrzeba wprowadzenia zmian. Wyjaśnił a, że rewitalizacja to kompleksowy proces pńmian
społecznych, ekonomicznych, przestrzennych i technicznych służących wyprowidzeniu ze stanu
kyzysowego najbardziej zdegradowanych obszarów. Pani Sekętarz poinformowała równjeŻ, Że
celem ogłoszonego przez Urząd Marszałkowski Województwa Kuj awsko - Pomorskiego konkursu
jest udzielenie dotacji gminom województwa kujawsko_pomorskiego na przygońwanie lub
aktualizację programów rewitalizacji.
Przewodniczący ocz1tał treść uchwały zmieniającej uchwałę w IJ37l15 Rady Gminy Wąpielsk z
dnia26 maja 2015 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Wąpielsk na Iata 2óI5 - 2025.
Za przyjęciem lchwały głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymuj ących się nie
bylo.
Uchwała nr XXI|97l|6 Rady Gminy Wąpielsk zmieniająca uchwałę nr X]3'l l15 Rady Gminy
Wąpielsk z dnia 26 maja 2015 r. w sprawie prryjęcia Strategii Rozwoju Gminy Wąpielsk na
|ata 2015 - 2025 została podjęta jednogłośnie.



Ad. 10
Podjęcie uchwaĘ zmieniającej uchwalę nr XL/I85/I4 Rady Gminy Wąpielsk z dnia
9 rvrześnia 2014 r. w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów
Społecznych w Gminie Wąpielsk na lata 2014 -2020.
Przewodniczący poprosił Sekretarz Gminy o przedstawienie proponowanych anian.
Pani Sekretarz przedstawiała potrzebę wprowadzenia zmian w GmirLnej Strategii Rozwiąz1łvania
Problemów Społecznych w Gminie Wąpielsk na lata 2014 - 20Ż0. Zaznaczyła, Że jest to również
związane z przystąpieniem przez Gminę Wąpielsk do prac nad opracowaniem Gminnego Programu
Rewitalizacji.
Za ptzyjęciem zrnian głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.
Uchwała nr XXI/98/16 Rady Gminy Wąpielsk zmieniająca uchwałę nr XL/I85/14 Rady
Gminy Wąpielsk z dnia 9 września 2014 r. w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii
Rozwiąąlwania Problemórv Społecznych w Gminie Wąpielsk na lata 2014 - 2020 została
pod.jęta jednogłośnie.

Ąd.-1l
Podięcie uchwaĘ w sprawie wyrażenia zgodny na udzielenie pomocy finansowej Komendzie
Porviatowej Policji w Rypinie na dofinansowanie kosztów zakupu samochodu osobowo -
terenowego w wersji oznakowanej.

Treśó uchwały Rady Gminy Wąpielsk w sprawie w1razenia zgodny na udzielenie pomocy
finansowej Komendzie Powiatowej Po1icji w Rypinie na dofinansowanie kosŻów zakupu
samochodu osobowo - terenowego w wersji oznakowanej przedstawił Przewodniczący Rady
Gminy.
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.
Uchwała nr XXI/99/16 Rady Gminy Wąpielsk w sprawie wyrażenia zgodny na udzielenie
pomocy finansowej Komendzie Powiatowej Policji w Rypinie na dofinansowanie kosztów
zakupu samochodu osobowo - terenowego w wersji oznakowanej. została podjęta
jednogłośnie.

Ad. 12
Podięcie uchwaĘ w sprawie zgodny na udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji
celowej dla Ligii Kobiet Polskich oddział Wojewódzki w Bydgoszcry na dofinansorvanie
zakupu samochodu do transportu osób niepełnosprawnych dla Warsztatów Terapii
Zajęciowej ,,Nadzieja'' w Rypinie w ramach wspierania osób niepełnosprawnych.

Treść uchwały Rady Gminy Wąpielsk w sprawie udzielenia pomocy finarrsowej w formie dotacj i
celowej dla Ligii Kobiet Polskich oddział Woj ewódzki w Bydgoszczy na dofinansowanie zakupu
samochodu do transpottu osób niepełnosprawnych dla Warsztatów Terapii Zajęciowej ,,Nadzieja''
w Rypinie w ramach wspierania osób niepełnosprawnych przedstawił Przewodniczący Rady
Gminy.
Za przyjęciem uchwĄ głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych i wstzymujących się nie było.

Uchwała nr XXI/100/16 Rady Gminy Wąpielsk w sprawie udzielenia pomocy finansowej w
formie dotacji celowej dla Ligii Kobiet Polskich oddział Wojewódzki w Bydgoszcry na
dofinansolvanie zakupu samochodu do transportu osób niepelnosprawnych dla Warsztatów
Terapii Zajęciowej ,,Nadzieja'' w Rypinie w ramach wspierania osób niepełnosprawnych
została podj ęta j ednoglośnie.



Ad- 13

Podjęcie uchwaĘ w sprawie zamiaru utworzenia Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w
Radzikach Durych.

Sekretarz Gminy przedstawiła infomacje, że w zwiapku z uzgodnieniami z Kuratorium we
włocławku istnieje moŻliwośó włączenia Przedszkola do Szkoły Podstawowej w Radzikach
Duzych i utworzenię Zespołu Szko1no _ Przedszkolnego. Przy zastosowaniu tego iozwiązania, nie
będzie konieczności powoły.lvania Kierownika Przedszkola, będzie ty1ko Dyrektoi Zespołu
Szkolno - Przedszkolnego.
Analogiczna S}tuacja może mieć miejsce po utworzeniu Przedszkola w Długiem'
Treść uchwały Rady Gminy Wąpielsk w sprawie zamiaru utworzenia Zespołu Szkolno _
Przedszkolnego w Radzikach Dużych przedstawił Przewodniczący Rady Gminy.
Za przyjęciem uchwĄ głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.
Ucłrwała nr XXI/101/16 Rady Gminy Wąpielsk rv sprawie zamiaru utworzenia Zespolu
Szkolno - Przedszkolnego w Radzikach DuĘch została podjęta jednogłośnie.

Ad. 14

Podjęcie uchwaĘ w sprawie ustalenie kry'teriów rekrutacji do przedszkoli, oddziałów
przedszko|nych, szkół podstawowych i gimnazjalnych, dla których Gmina Wąpielsk jest
organem prowadzącym.

Sekretarz Gminy przedstawiła krleria rekrutacji do przedszkoli, oddziałów przedszkolnych, szkół
podstawowych i gimnazjalnych, dla których Gmina Wąpielsk jęSt olganem plowadzącym.
Treść uchwały Rady Gminy Wąpielsk w sprawie ustalenie kJteriów rekutacji do przedszkoli,
oddziałów przedszkolnych, szkół podstawowych i gimnazj alnych, dla których Gmina Ńąpielsk jest
organem prowadząc1łn przedstawił Przewodniczący Rady Gminy.
Za przyjęciem uchwaĘ głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.
Uchwała nr XXI/102/16 Rady Gminy Wąpielsk w sprawie ustalenie kryteriów rekrutacji do
przedszkoli, oddzialów przedszkolnych, szkół podstawowych i gimnazjalnych, dla których
Gmina Wąpielsk jest organem prowadzącym została podjęta jednogłośnie.

Ad.1s
Podjęcie uchwaĘ w sprawie ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli określania granic
ich obwodów.

Treśó uchwały Rady Gminy Wąpielsk w sprawie ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli
okeślania granic ich obwodów przedstawił Przewodniczący Rady Gminy.
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymuj ących się nie było.
Uchwała nr XXI/103/1ó Rady Gminy Wąpielsk w sprawie ustalenia planu sieci publicznych
przedszkoli określania granic ich obwodów została podjęta jednogłośnie.

Ad.17 Sprawozdania i informacje:

a) Wójta Gminy o pracy w okresie międry sesjami,

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z podejmowanych działaniach w okesie międzysesyjnym.
Wójt poinformował, Że zŃoirczyły się spotkarria sołeckie z mieszkańcami Gminy.
Wó1l zaznaczył również, Że Zostały wysłane poprawki dotyczące wniosku o dofinansowanie
budorły drogi w ŁapinóŻku.
Wójt poinformował również, że r.vspólnie z Panią Sekretarz odbył spotkanie Ze Starostą Rypińskim,
w trakcie którego ustalono moŻliwośó przekazania środków na budowę chodników w Gminie



Wąpielsk. W trakcie spotkania Wójt podziękował Staroście za osobistą interwencję w sprawie
zarr-rontowania barierek ochronrrych w Radzikach DuŻych. Starosta zapowie dział takze|, Żę zapoz'aSię w' Zarządzie Dróg Powiatowych ze sprawą moŹliwości ustńienia lustra drogowego w
Radzikach Małych ptzy wyjeżdzie z drogt z kierunku Kiełpin.
Wójt poinformował również, Że tJrząd Gminy oraz Samorządowy Zakład Budżetowy otrzymały
dof-rnansowanie na kursy doszkalające dla pracowników z Krajow-ego Funduszu Szkoleniowego' wkw,:cie 6 000 zł. W ramach działania zostaną złealizowane studia podyplomowe, kurs
Ę'1celaryjno-archiwalny oraz kurs drwal-pilarz. Wójt zaznaczył, że jest problem ź'*y"inłą arr.*
.'a'uret z własnych działek, bo muszą jej dokonywać osoby posiadające_uprawnienia. Dziiki tym
kursom będzie mozliwę ich usuwanię we własn}łn zakesie.
Wójt poinformował, Że Gmina uzyskała promesę z Wojewódzkiego Funduszu ochrony Środowiska
i Gospodarki Wodnej na nasadzenia drzew i kzewów na terenie ijminy Wąpielsk. Rośliny zostaną
posadzone na działkach przy szkołach, przy kościele, przy lJrzędzie Gminy. 

"wartośe 
dotacji wynosi

9 600 zł.
Wójt zunaczył także, że Gmina rozpoczęła pracę nad opracowaniem Gmirrnego Programu
Rerwitalizacji. obecnie jest przygotow1wany wniosek o pożyskanie dotacji na pizygotowanie
proeram91 rewitalizacji w ramach Programu operacyjnego Pomoc Techniczn u nu lituiotą-2lło.
Wój t nadmienił rowrięŻ, że Program Rewitalizacji jest nie zbędtty, aby pozyskać środki z LGD.
Wójt poinformował także, Że została powołana komisja ds. szacowania szkód w oziminach. W dniu
jljltrzejsz'vm komisja rozpocz}łla pracę w terenie' Wnioski moŻna nadal sk]adac. Na cir*itę ou"cną
nig mamy jeszcze informacji jaka będzie forma wsparcia dla poszkodowanych rolników,
prawdopodobnie będą to ked;'ty preferencyjne.
Wójt odniósł się takŻe do sprawozdań z reallzacji zadań za 2015 rok składanych przez jednostki
organizacyjne. Zaznaczył, że.wg statutu Gminy Wąpielsk nie ma obowiąku przedstawiania
sprawozdania z działalności jednostek organizacyjnych na sesji. Następnie Wójt przedstawił
informacje z Zespołtl Administracyjnego Szkół w Wąpielsku, stanowiące ,ułą".-L nr 5 do
protokołu.
Radny Stanisław Więcławski poruszył kwestię niskiego rvynagrodzenia woŹnych.
Wójt odpowiedział, że pracownicy otrzymali podwyŻkę.
Następnie Wójt pŹedstawił informacje z Samorządowego Zakładu Budżetowego, załączruk nr 6 do
protokołu. Zwrócił uwagę na potrzebę w1.rniany masz;łr i urządzen, głowniJkosiarti ora:z wozu
asenizacyjnego.
Wójt poinformował, że wpłpęło do niego pismo od rodzica ucznta Szkoły Podstawowej w
Półwiesku Małym, zawierające m.in. skargę na Dyrektora tej szkoły.
Wójt poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o zbadanie spla!\y w kwestii skargi na
Dyrektorą Szkoły Podstawowej j ako Kierownika j ednostki organizacyj ńej.
Radny Herrryk Szteler Zap}'tał, jaka jest skala zadłużenia w opłatacl- zi wodę, czy były wysyłane
upomnienia i czy są rekordziści.
Wójt odpowiedział, że najwyŻsze zadłużęnie wynosi ok. 7 tys zł i d'oĘczy 21aL.
Sołtys Urszula Karpińska zap1łał1, czy te osoby pobierają zasiłk:l ź gminy i czy jest możliwośó
pofiąceń na rzecz zadłużenia zs świadczeń GoPS?
Wójt odpowiedział, że GoPs nie ma uprawnień do potrąceń na rzęcz zadłuŻen.
Radny Andrzej BJtner zapytał czy te osoby jeszcze pobierają wodę?
Wójt odpowiedział' Że 1eszcze tak.
Radny Andrzej Bfner powiedział, że mięszkańcy skarżą się na cenę wy.wozu szamb.
Radny Grzesław Listkowski powiedział, Że temat ten podjął juz w grudniu.
Wójt odpowiedział' że zaczyna się nowy okres rozliczenioĘ * kto.ym zapewnione Zostaią rnższę
ceny vrywozu nieczystości.



b) Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych rv okresie między
sesjami

Punkt ten został pominięty przez Przew odniczącego'

c) odczytanie pism, które wptynęĘ do Rady Gminy Wąpie|sk.

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił pismo dotyczące skargi rodzica ucznia Szkoły
Podstawowej w Półwiesu Mał1łn. Zaproponował, żeby przekazaÓ j e do Komisji oświatowej.
W ójt zauwetŻył, że zgodnie z KPA skargi na dylektora jako kierownika jednostki organizacyjnej
rozpatruje Rada Gminy, a zbadaiie czy to pismo j est skargą powinna dokonaó Komisj a rewizyjna.

Ad.18
Interpelacje i zapytania radnych.

Były przedstawiane na bieżąco, jak w protokole.

'Ąd.19
Wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Radnego Powiatu o przedstawienie spraw bieŻących
dotyczących Gminy Wąlielsk na szczeblu powiatowym. Radny Powiatu Piotr Czameclci
poinformował, Że ZarządDróg Powiatowych składał do Urzędu Gminy wniosek dotyczący wycinki
drzew. Zap11ał o termin odpowiedzi na pismo, poprosił o informacj ę telefoniczną w tej sprawie.
Sekretarz Gminy odpowiedziała, Że pismo zostało skierowane do pracowników mer1torycznych.
Sekretarz Gminy zapytała Radnego Powiatu o moŻliwość otwarcia przedszkola w Długiem.
Radny odpowiedział , że prosi o wcześniejsze dostarczenie projektu.
Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Skarbnik Gminy.
Skarbnik Gminy Jo1anta Rzeszot zwróciła się do Rady z prośbą o pomoc' wyprowadzenie z błędu,
bo być moŻe się my1i. Skarbnik Gminy opisała sJ'tuacj ę jaka miała miejsce w dniu 16 marca br.
Skarbnik poinformowała, Że została poploszona przez sekretarkę do gabinetu Wójta celem
podpisania upoważnienia do kontrasygnaty. Upowaznienie miało dotyczyó zastępowalności
pracownika. Zaznaczyła równieŻ, Że potrzeby podpisyłvarria upoważnienia nie widziała i tego nie
uc4.niła. Skarbnik Gminy powiedziała również, Że l'7 marca br. otrzymała nowy zakres
obowiązków, szerszy riŻ doĘchczas, zna|azĘ się w nim m.in. zapis nadzorowania realizacjl zadń
czy roz|iczenie funduszu sołeckiego. Skarbnik powiedziała, Że moŻe nadzorować jedynie kwestie
finansowe działań, ale nie samą realizację. Zaznaczyła takŻe, Że rozliczeniem funduszu moŻe za1ąć
się kazdy i nadmieniła, Że przecieŻ miała zostać odciążona' ama eolaz więcej obowiązków.
Pani Skarbnik poinformowała, że 18 marca br. wystosowała pismo do Wójta Gminy dotyczące
rozszerzeńa zakesu obowiązków, w któr}łrn wskazała punkty, które budzą jej wątpliwość.
Zaznaczyła takŻe, że do tej pory odpowiedzi nie uzyskała.
Pani Skarbnik powiedziała równięż, Że 24 marca poinformowała Wójta, Że nie podpisze listy płac
dotyczącej wynagrodzenia kierownika referatu'
Pani Skarbnik powiedziała również, że ,,moja była księgowa'' pokazała Jej swój nowy zakres
obowiązków i stwierdziła, że jest on również rozszerzony' Widnieje w nim zapis, Że ma
wykonyrvać polecenie Wójta Gminy' Seketarza Gminy oraz Kierownika Referatu.
Wójt powiedział, ze s1tuacj a nie jest dobrze zobrazo'wana. Zaznaczył równieŻ, że Sprawa ta nie
powinna być podejmowana na sesji.
Przewodniczący powiedział, Że ustawodawca przewidział samodzielność Skarbnika. Powiedział
równieŻ, Że lwaŻa za pomyłkę powołanie Kierownika Referatu.
Radna Danuta Duda powiedziała, Że Panl Skarbnik prosiła wcześniej o pomoc np' przy
księgowaniu i zapyĄała czy taką pomoc uzyskała.



Pani Skarbnik odpowiedziała, Że nie.
Wójt powiedział, Źe powołanie Kierownika miało odciąŻyó Panią Skarbnik i poprawić organizację
pracy referatu.
Pani Skarbnik powiedziała, że zgodnie z zarządzetiem nr 13 z 10 lutego 2015r. ust. 2 nastąpiła
zmiana, bo zarządzer'ie uchyliło zarządzenia z 3 lutego 2015r. pkt. 2 i Skarbnik jest jednocześnie
Kierownikiem Referatu. Pani Skarbnik zaznaczyła, Że w tej sluacji nie ma pod'staw do wypłaty
w1'nagrodzenia Kierownikowi, bo nie ma Stanowiska. Zarzlctła takze Wójtówi, że nie realizuje
swoich zarządzeń.
Przewodniczący zap1łał Parią Skarbnik czy prosiła o księgową czy kierownika.
Pani Skarbnik powiedziała, że stażystka Pani Agnieszka stefańSka miała być
księgową, aby 1ą odciĘyć, ale tak się nie stało.

przwczona przez

Radny Adam Jabłoński powiedział, że Wójt tak samo kłamał w Sądzie pod przysięgą w sprawie
Jego córki.
Radny Powiatu zapfał Paruą Skarbnik czy osoba, która została zatrudniona zrobiła coś do tej pory.
Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie wię co ta osoba robi przez miesiąc. Zaznaczyła również, ze_w
1 tygodniu pracy, pod jej nieobecność, Kierownik Referatu poprosił księgową o kar1ę wzorów
podpisów, ale na szczęście mu odmówiła. Jak się póŹniej dowiedziała kartę'podpisów jedn ak wziął
sam.
Radny Powiatu powiedział, Ze jest w tej sprawie konflikt, który niestety nalasta, a skutek jest
odwrotny.
Radny Mirosław Ługowski zapy'tał jak uzdrowić zaistniałą s1'tuację.
Wójt odpowiedział, ze chciał odcie;Żyć Panią Skarbnik i wspomóc pracę referatu.
Przewodniczący zapy.tał gdzie jest inaczej i odpowiedział tylko u nas.
Radny Henryk Szteler zapJtał Wójta, po co to wymyślił, ptzecież pomoc w takiej formie jest
niepotrzebna' Radny odniósł się takze do uchwały wprowadzaj ącej zmiany w Stratógii Rozwoju
Gminy Wąpielsk. Zapytał, jak mozna było opracowyłvać strategię bez Skarbnika, ptzecieŻ
potrzebna jest wiedza na temat finansowania działń. Radny powiedział równieŻ, Że W ójt,
Przewodniczący i Skarbnik muszą współgrać. Zapfał również, czy my chcemy dla tej Gminy Źle?
Radrry zaznaczył również, że nie brał ldziałl przy opracow1'r'vaniu strategii i nadmienił, ze z
Radnymi trzeba rozma:wiać. Powiedział równieŹ' Że Skarbnik Krawczyk b'ł niedobry sam teŻ
chciał odejść więc go odwołaliśmy. Teraz Pani Skarbnik też jest nie dobra. Zaznaczył' ze coś tu jest
nie tak.
Przewodniczący powiedział, Że możę ttzeba pocz'1ać o tym na fon-rm. Moze wrózbita Maciej
przewidzi kolej ne ruchy.
Radny Powiatu zap1Ąał, czy ParLi Skarbnik włtworzyła upowaŹńenie, które miała podpisac.
Skarbnik odpowledziała, Że miała je tylko podpisaó.
Przewodniczący powiedział, Że posiada upowaŹnienie, które Pani Skarbnik miała podpisaó i
odcz1'tał je. Przewodniczący zwrócił się do Wójta i powiedział, to Pan Panie Wójcie wskizaf osobę,
któIa ma być upoważniona.
Radny Adam Jabłoński powiedztał, Żę w Sądzie w sprawie jego córki Wójt zeznawał inaczej.
Wójt odpowiedział, Że to była zupełnie inna sprawa.
Radny Grzesław Listkowski zap1Ąał czy tenPan jest nam potrzebny?
Radna Danuta Duda zap1.tała Panią Skarbnik, czy jakbyła Pani przyjmowana do pracy to była Pani
kierownikiem referatu fi nansów?
Pani Skarbnik odpowiedziała, że był tytko Skarbnik.
Radny Grzesłąw Listkowski powiedział' że ten Pan niejest nam potrzebny. Poprosił również Wójta,
aby przemyślał swoj ą decyzję o zatrudnieniu Kierownika Referatu.
Wójt powiedział, Że Pan Myśliński równieŻ nie widzi możliwości współpracy z Panią Skarbnik.
Radny Listkowski zaznaczył, Że Gmina na tym traci.
Przewodniczący poinfotmował, Że prosił Kierownika Referatu Finansów o przyjście na sesję.
Radny Listkowski powiedział, żejeśli miałby honor to przyszedłby i wyjaśnił zaistniałą syuację'
Radny Mirosław Ługowski zapf"ał czy moŻliwe jest zwolnienie tego Pana?



Wójt odpowiedz|ał, Że Panj Skarbnik w systemie wszystko blokuje' a Kierownik moŻe tylko
przeglądaó zdarzelia. Zaznaczył takŻe, Że sesja nie jest miejscem na dyskusje w tym zakesie i
zaapelował o zachowanie porządku i powagi sesji.
Przewodniczący powiedział, Że jeśli ktoś zwróci się do Rady z prośbą o pomoc zawsze zostanie
llysłuchany.
Pani Skarbnik powiedziała, Że przygotuje pismo do Rady o ustosunkowanie się do pisrn.
Przewodniczący powiedział. ze Radni są mieszkańcami Gminy i tu zostaną, a Wójt po odejściu
najwyŻej przez Gminę będzie przejeŻdżał'
Radny Henryk SŹeler zaproponował zwrócenię się do Regionalnej Izby obrachunkowej z prośbą o
przyspieszenie przeprowadzenia kontroli.
Przewodniczący powiedział, że nic nie stoi na przeszkodzie.
Radny Powiatu powiedział, że pracownikowi na\eŻy się wynagrodzenie, a Pani Skarbnik jest
świadoma nieprawidłowości i będzie za nie odpowiedzialna'
Radny Henryk Szteler wniósł wniosek formalny o przeprowadzenie kontroli przez Regionalną Izbę
obrachunkową.
Przewodniczący zarządzlł głosowanie. Wniosek jednogłośnie został pzyj ęty
Radny Adam Jabłoński zapytał, czy informatyk uzyskał wynagrodzenie'
Sękletarz Gminy odpowie działa, Że faktura, wystawiona przez firmę świadczącą usługi dla Urzędu
Gminy do końca stycznia została wystawiona w lutym po zakończeniu umowy i obejmowała
realizację prac w miesiącu lutyn 2016r., kiedy już umowa z tą firmą nie obowiązy.wała.
SoĘs Franciszek Bzinkowski powiedział, Że musi się w1powiedzi eć' Zaznaczył, ze konflikt
narasta i trzeba coś z t1rn zrobić. Stwierdził ze Rada została wybrana przez mieszkaiców, Sohysi
takze, Wójt równieŻ. ZauwaĄł, Że w przeszłości teŻ byxały róŹne problemy, ale potrafił sobie z
nimi poradzić' Stwierdził, że niektórych musi przeprosić. odniósł się do Wójta i powiedział, Że
dzisiaj nie ma już argumentów, by Go bronić.
SoĘs Franciszek BziŃowski przy1oczył przykład ze swoj ej rodziny, że sprawa nieobecności
E]ólrnego księgowego zostaje inaczej załatwiona, a upoważnienie jest niepotrzebne. Sohys odniósł
się równieŻ do zebrań sołeckich w trakcie których pomagał obęcnemu Wójtowi zostaó Wójtem.
Zaznaczył równieŻ, Że jeszcze nie ma powodu do wstydu, ale niestety moŻe tak być. Powiedziił, ze
warIo pTzyztać się do błędu'
SoĘs Franciszek Bzinkowski powiedział, Że przy stole, przy k1órym zasiada większośó ma takie
zdanie, alę nie chce o t}'rn mówić.
Przewodniczący odniósł się do rozmów, jakie Rada przeprowadziła z Wójtem i stwierdził, że te
rozmowy nic nie dały i wszystko zaczyna się od nowa.
Wójt odpowiedział, że konllikt jest szfucznie wy.wołany.
Radny Grzesław Listkowski powiedział, że Komisja gospodarcza posiada protokół z wiz1,ty w
sckonisku. Dodał, że psy są zadbane.
Radny Adam Jabłoński powiedział, ze apteka jest już otwarta, leki są dostępne i tańsze. Zaznaczył
tokŻe, żę na posiedzeniu Komisji był dr Artur Walasiewicz, który powiedział, żę w ośrodku
Zdrowia będzie przyjmował czwarty lekarz. Zl,yróc1ł uwagę także na fakt możliwości korzystania z
uslug stomaLoIoga dziecięcego.
Przewodniczący powiedział, Że na ostatnim posiedzeniu Komisji oświary kultury zdrowia, opieki
społecznej oraz ochrony środowiska było tylko dwóch członków komisji. Przewodniczący poprosił,
aby do mniej licmych komisji doszły osoby, które nie dublują się w innych komisjach. Zaznaczył,
że kuŻdy Radny moŻe zasiadać w dwóch komisjach.
Radny Arrdrzej B5'tner powiedział, Że kopalnia ma problem z kuszywem. Radny poinformował, że
przedstawiciel frrmy KAMAL z Byd,goszczy spotkał się Z pŻedstawicielami Nadleśnictwa
Konstancjewo. Nadleśnictwo nie wyraża zgody na spuedaŻ działki pod lasem, która stanowiłaby
przejście do działek będących w posiadaniu KAMAL-u, z których na byó wydob}łvane krusz}łvo.
Radny nadmienił, Że działkj sąjuż własnością KAMAL-u, chodzi tylko o przejście do działki.
Wójt Gminy wyjaśnił, że spotkał się z Dyrektorem firmy KAMAL z Bydgoszczy, która zwróciła
się z prośbą o pomoc w negocjacjach z Nadleśnictwem oTaZ' że zostały zaplanowane rozmowy w



tej sprawie.
Radni zwrócili takŻe uwagę na zły stan nawierzchni dróg z Wąpielska do Radzik DlŻych oraz
Pół'wieska Małego.
Radna Danuta Duda powiedzjała' Że niedfugo zaczyna się okes wylęgu ptactwa, co wiąe się z
brakiem moŻliwości wycinki drzew.
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Zamknięcie sesji.

Tomasz Czajkowski _ Przewodniczący Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad zamknął
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